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ZÁPIS ZE 103. ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU FAKULTY FILOZOFICKÉ 
UNIVERZITY PARDUBICE, KONANÉHO DNE 3. 10. 2022  

 

 

Přítomni  
Senátoři: Petra Bartošová, Monika Černá, Eliška Greplová, Filip Grygar, Vladan Hanulík, 
Daniel Havlíček, Adam Horálek, Helena Jaklová, Kateřina Keplová, Jindra Lavrenčíková, 
Marta Pató, Vítězslav Prchal, Hana Stoklasová, Lada Viková 
Omluven: Kryštof Barták 
Hosté za vedení fakulty doc. Tomáš Hejduk, dr. Reimannová, za KCJ dr. Beníšková, za RVŠ 
doc. Prázný. 
 
Program: 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 
2. Schválení programu jednání 
3. Žádost o udělení předběžného souhlasu se jmenováním nového člena Disciplinární 

komise FF UPCE – předkládá děkan fakulty doc. Kubeš  
4. Projednání návrhu žádosti o prodloužení akreditace bakalářského studijního programu 

Německý jazyk pro odbornou praxi – předkládá děkan fakulty doc. Kubeš, představí 
garantka dr. Jaklová 

5. Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářských a 
magisterských studijních programech FF UPCE pro akademický rok 2023/2024 – 
předkládá děkan fakulty doc. Kubeš, představí proděkanka dr. Reimannová 

6. Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v doktorských studijních 
programech pro akademický rok 2023/2024 – předkládá děkan fakulty doc. Kubeš, 
představí proděkan doc. Hejduk 

7. Projednání harmonogramu akademického roku 2022/2023 - doktorské studium 
předkládá děkan FF, představí proděkan doc. Hejduk 

8. Zpráva o průzkumu spokojenosti studentů FF s výukou cizích jazyků – předkládá 
senátor Havlíček 

9. Zpráva o činnosti zástupce naší fakulty v RVŠ – doc. Prázný 
10. Různé 

 

Na začátku zasedání bylo přítomno 13 zvolených senátorů.  

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

Předsedkyně senátu zahájila ve 13,30 hodin zasedání senátu, přivítala přítomné senátorky, 
senátory a hosty. Senátor Grygar byl požádán, zda by se ujal role skrutátora.  

Hlasování:  12 PRO 0 PROTI 1 ZDRŽEL SE 

Skrutátorem se stal doc. Grygar 

 

Ve 13:36 přišla senátorka Lada Viková 
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2. Schválení programu jednání 

Předsedkyně senátu seznámila přítomné s programem jednání a požádala o případné 
připomínky a následné schválení. 

Bez připomínek. 

Hlasování: 14 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

 

3. Žádost o udělení předběžného souhlasu se jmenováním nového člena Disciplinární 
komise FF UPCE – předkládá děkan fakulty doc. Kubeš 

Předsedkyně senátu krátce seznámila senátory s důvodem nominace studentky prvního ročníku 
doktorského studia. Diskuse k tomuto bodu nebyla. 

Usnesení: 

Akademický senát FF Univerzity Pardubice záležitost projednal a vyslovuje souhlas 
s jmenováním Mgr. Veroniky Šubrtové členkou Disciplinární komise FF UPCE. 

Hlasování: 14 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

 

4. Projednání návrhu žádosti o prodloužení akreditace bakalářského studijního 
programu Německý jazyk pro odbornou praxi  

Senátoři se seznámili v předstihu se zaslaným zdůvodněním o prodloužení akreditace tohoto 
SP. Garantka studijního programu dr. Jaklová seznámila senátory se SP. 

Diskuse – senátorka Viková, senátor Grygar upozornili na potřebu drobných formálních úprav 
textu. 

Za vedení se vyjádřila k předloženému návrhu proděkanka Reimannová – vedení FF návrh 
projednalo bez připomínek. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty filozofické UPCE projednal návrh žádosti o prodloužení 
akreditace profesně zaměřeného bakalářského studijního programu Německý jazyk pro 
odbornou praxi. 

Hlasování:  14 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

 

5. Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářských a 
magisterských studijních programech FF UPCE pro akademický rok 2023/2024  

Proděkanka Reimannová seznámila senátory s návrhem směrnice. Upozornila na chybu 
v termínech zápisu, která bude ve finálním znění opravena (místo měsíce června červenec). 
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Diskuse se vedla o výkladu paragrafu 48 VŠ zákona a o tom, jak neodradit studenty od účasti 
v druhém kole přijímacích zkoušek navazujícího studia. Dr. Hanulík navrhuje posunout zápis 
až na samý konec srpna, případně zařadit do směrnice závaznou informaci o dodatečném 
zápisu. Proděkanka Reimannová: důležitější je v tomto aspektu propagace /studuj.upce.cz, 
sociální sítě, vnitrofakultní propagace), směrnice je interní dokument, který se musí řídit 
zákonem. O konání dodatečných přijímacích zkoušek rozhoduje na základě výsledků prvního 
kola vedoucí katedry. 

Usnesení: 

Akademický senát FF UPCE projednal a po zanesení opravy termínu zápisu schvaluje 
Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářských a 
magisterských studijních programech Fakulty filozofické Univerzity Pardubice pro 
akademický rok 2023/2024 v předloženém znění. 

Hlasování: 14 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

 

6. Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v doktorských studijních 
programech pro akademický rok 2023/2024 

Proděkan Hejduk okomentoval rozdíl mezi směrnicí určující pravidla pro přijímání doktorandů 
a směrnicí pro přijímání do magisterského a bakalářského studia. Termíny zápisů viz 
harmonogram. 

V diskusi připomínka dr. Stoklasové – chybně uvedené datum projednání směrnice senátem  

Usnesení: 

Akademický senát FF UPCE projednal a schvaluje Pravidla pro přijímací řízení a 
podmínky pro přijetí ke studiu v doktorských SP Fakulty filozofické Univerzity 
Pardubice pro akademický rok 2023/2024 v předloženém znění. 

Hlasování: 14 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

 

7. Projednání harmonogramu akademického roku 2022/2023 – doktorské studium  

Proděkan Hejduk okomentoval harmonogram. V rámci diskuse navržena pouze malá formální 
úprava textu. 

Usnesení: 

Akademický senát FF UPCE projednal harmonogram akademického roku 2022/2023 – 
doktorské studium. 

Hlasování: 14 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE  

 

8. Zpráva o průzkumu spokojenosti studentů FF s výukou cizích jazyků 

Zprávu okomentoval senátor za studentskou komoru Havlíček.  
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Senátorům byla zpráva předána k prostudování před jednáním. 

Diskuse: 

Dr. Grygar – anketa má málo respondentů a není proto příliš směrodatná, dr. Jaklová ocenila 
četné podněty, dr. Horálek seznámil ostatní senátory s pozadím studentské ankety a informoval 
o dalších průzkumech na univerzitě, poděkoval dr. Reimannové a kolegyním z KAA za 
spolupráci na této anketě. Dále se diskuse vedla o pestrosti jazykové nabídky na fakultě. 
Proděkanka Reimannová seznámila senátory s počty studentů přihlášených na jazykovou 
výuku: zájem o jazyky jiné než angličtina je u studentů slabý. Informovala, že pro studenty byl 
vytvořen manuál průchodu pro studium cizích jazyků na FF, který je přístupný na studentském 
intranetu. Studentům je komunikována možnost toho, že nemusí absolvovat výuku, jen složí 
zkoušku nebo mohou požádat o uznání cizího jazyka po předložení certifikátu atd. Doc. Černá 
podotkla, že je důležité, aby se studenti také sami vzdělávali. Proděkan Hejduk: možností, jak 
se vpravit do dalšího jazyka, jsou také výjezdy (např. Erasmus). 

V 15:15 odchod doc. Černá a Mgr. Keplová 

 

9. Zpráva o činnosti zástupce naší fakulty v RVŠ  
 
Fakultního zástupce v RVŠ deleguje fakultní senát, za FF byl nominován doc. Prázný, který 
senátory seznámil s činností a možnostmi práce v Radě vysokých škol. Senátoři se s materiály 
seznámili před zasedáním. 
 

10.Různé 

a) Senátorka Lavrenčíková seznámila senátory s připomínkami studentů k zápisu volitelných 
předmětů, konkrétně předmět PROT vyučovaný doc. Němečkem nešel zapsat, studenti o 
zrušení předmětu nebyli včas informováni. Otázky: Může studijní oddělení dodatečně 
prodloužit zápis předmětů? Lze takové situaci předejít do budoucna, aby např. závěrečný den 
zápisu nevycházel na víkend, kdy není možné obratem komunikovat se studijním oddělením?  

· Můžeme v budoucnu uvažovat nad propagací předmětů, kde lze předpokládat nižší naplnění 
kapacity? Některým studijním programům se určitý předmět nezobrazí, protože nespadá mezi 
jejich povinné či povinně volitelné předměty. Studenti takových specializací nemusí mít 
přímou informaci, že předmět vůbec existuje, ale mohl by je zajímat. 

Doc. Reimannová v diskusi souhlasila s tím, aby se zápis do všech předmětů ukončil ve stejnou 
chvíli (studenti zapsaní do předmětů, které se nakonec otevírat nebudou, se poté budou moci 
ještě zapsat jinam) a nikoliv o víkendu. 

Senátoři v rámci diskuse děkují studijnímu oddělení, zejména paní Horákové za vstřícnost a 
flexibilitu.   

b) V září proběhly elektronické doplňovací volby do velkého senátu: z důvodu technické 
chyby se volby budou opakovat 12. a 13. října. Výzva pro studentské senátory, aby 
volbu studentům připomněli. Jedná se o první elektronické volby na naší fakultě. 
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c) V úterý 8. října zasedá velký senát, na němž se bude projednávat mj. otázka energetické 
strategie naší univerzity (šetření, využití obnovitelných zdrojů). Tento senát také vyhlásí 
řádné volby do AS UPCE, volby zástupců FF do velkého senátu proběhnou začátkem 
prosince tohoto roku.     

  
 

Předsedkyně senátu dr. Pató poděkovala všem za účast a diskusi. V 16 hodin zasedání ukončila. 

Další zasedání se uskuteční v pondělí 7. listopadu 2022 od 13:30 hodin. 

 

 

 

 

V Pardubicích 6. 10. 2022 

 

Marta Pató, v. r. 
předsedkyně AS FF UPCE 

 

 

Zapsala: B. Krpatová 
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